臺北巿立教育大學

九十八學年度研究所碩士班入學考試試題
所    別：資訊科學系碩士班
科    目：計算機概論
考試時間：90分鐘【08:20 − 09:50】
總    分：100分
· 注意：不必抄題，作答時請將試題題號及答案依照順序寫在答卷上；限用藍色或黑色筆作答，使用其他顏色或鉛筆作答者，所考科目以零分計算。(於本試題紙上作答者，不予計分。)
一、填空題(每格3分，共39分)

1. 網路協定依ISO標準分成七層，由頂層往下四層依序為: Application layer、           、           、           。

2. 支援作業系統同步問題處理(CONCUEERNCY CONTROL)依硬體、軟體、系統、語言解決方案分別是__________、 __________、 ____________、____________。

3. 現代作業系統中主要的特色是多元程式(MULTIPROGRAMMING)，請問其前提是何種技術____________、____________。

4. 排序演算法中請舉出二種時間複雜度為O(n log n)的排序演算法：

        、        。
另請舉出二種時間複雜度為O(n)的排序演算法：        、        。
二、問答題(共61分)
1.撰寫演算法或程式，將中序運算式(如A+B*C)轉換為前序運算式
(如+A*BC)，請先宣告欲使用的資料結構。(12分)
2.試問何謂吃飯哲學家問題(DININING PHILOSOPHER)，請用號誌(SEMAPHOR)寫出一解，並討論死結(DEADLOCK)問題。(13分)
3.What is the difference between a local variable and an instance variable?

(6分)
4.An integer is said to be prime if it is greater than 1 and divisible by only 1 and itself. Write a method Prime that determines whether a number is prime. (10分)
	// a method for determining if a number is prime
public bool Prime( int n )

{

}// end method Prime


5.Write recursive method Power (base, exponent) that, when called, returns base exponent. Incorporate this method into an application that enables the user to enter the base and exponent. (10分)
	// call method Power passing user input
public static void Main( String[ ] args )
{

}// end method main

//recursively calculate value of exponent.

public static int Power(int baseNumber, int exponent )

{

}//end method Power


6.(10分)
A pixel p at coordinate (x, y) has four direct neighbors, N4(p) and four diagonal neighbors, ND(p). Eight-neighbors, N8(p) of pixel p consist of the union of N4(p) and ND(p). To establish connectivity between pixels of 1s in a binary image, three types of connectivity for pixels p and q can be considered: (i) 4-connectivity; (ii) 8-connectivity; (iii) m-connectivity. 
  What are these three types of connectivity?
不得使用計算機或任何儀具。
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